
مربیان استقلال نگران بازی 
با تراکتور

تبریز دشوارترین 
سفر ما است

اســتقلال دیــروز با صنعــت نفت در 
آبــادان بازی کــرد و جمعه این هفته 
در تهران از مس رفسنجان پذیرایی 
خواهــد کــرد. آخریــن مســابقه ایــن 
تیــم در دور رفــت رقابت هــای لیــگ 
برتــر نیز چهارشــنبه هفتــه آینده در 
تبریــز برابــر تراکتورســازی خواهــد 
بــود. اگرچــه اصــلاً دیــدار آســان در 
لیــگ برتر دیگــر معنایی نــدارد ولی 
مربیــان اســتقلال معتقدنــد بازی با 
تراکتورسازی و سفر به تبریز یکی از 
دشوارترین روزهای استقلال را رقم 
می زند چون جدا از اینکه با یک تیم 
مدعــی بــازی می کنند که ســرمربی 
جدیــدی روی کار آورده اســت، در 
زمانــی راهی تبریز می شــوند که هوا 
فوق العــاده ســرد خواهــد بــود و این 
مســأله بــرای تیــم میزبــان مزیــت 
مهمــی اســت چــون بازیکنانــش بــا 
آن شرایط جوی کاملاً آشنا هستند. 
البتــه از خوش شانســی اســتقلال 
هــوای تهــران هــم تــا اوایــل هفتــه 
آینده حســابی ســرد اســت کــه این 
مسأله می تواند مشکلات کادرفنی 
حداقل از بابت تطبیق شرایط جوی 

را کاهــش بدهــد.

توصیه تاج به مدیران 
فدراسیون

مصاحبه ممنوع!
مدیــران فدراســیون فوتبــال بــا 
دســتوری کــه دبیــرکل صــادر کــرد، 
فعــلاً از گفت وگــو بــا رســانه ها منع 
شــده اند و بــه زبــان عامیانه ممنوع 
المصاحبــه هســتند. حرکتــی کــه 
پیش از این در باشگاه ها شاهدش 
بودیــم ولــی حــالا بــه نظــر می رســد 
در فدراســیون فوتبــال نیــز حالــت 
اپیدمــی پیــدا کــرده اســت. اگرچــه 
ایــن ابلاغیــه بــه واســطه قاعــده 
فدراســیون توســط دبیــر کل ابــلاغ 
شــد ولی مهــدی تاج به عنــوان مرد 
شماره یک فوتبال کشورمان کاملاً 
در جریــان آن قــرار داشــت و بــه 
نوعــی خــودش چــراغ ســبز نشــان 
داد تــا مدیــران فدراســیون فوتبــال 
کــه عمــلاً  از نظــر اداری زیر دســت 
او محســوب می شــوند، پیرامــون 
اتفاقــات این روزهــای فوتبال ایران 
و بحث گزینش ســرمربی تیم ملی 
هیــچ حرفی نزنند تــا فضا آن طوری 
کــه رئیــس می خواهد، مهیا شــود.

قطعــاً هــرگاه کــه تــاج صــلاح بداند 
مدیــران فدراســیون هــم لــب بــه 
ســخن خواهنــد گشــود و نــکات 
مهمــی را بــر زبــان خواهنــد آورد.

هیچ تضمینی برای اردوی 
اروپایی نداریم

شرط ویژه فدراسیون 
برای کی روش

 با وجود مطرح شــدن اســامی چند 
مربــی ایرانی به عنوان کاندیداهای 
احراز سمت سرمربیگری تیم ملی، 
کاملا مشــخص اســت که کارلوس 
کــی روش همچنــان گزینــه شــماره 
یــک بــرای هدایــت ملی پوشــان 
کشــورمان در جــام ملتهــای ۲۰۲۳ 
بیــان  مر و  محســوب می شــود 
ایرانــی فقــط در صورتی مدنظر قرار 
خواهنــد گرفــت کــه مذاکــرات بــا 
کی روش به بن بست برسد. در این 
میان برخی اخبار به بیرون درز پیدا 
کرده از داخل فدراسیون حاکیست 
مدیــران فوتبال کشــورمان با توجه 
بــه افزایــش قیمــت ارز می خواهند 
شــرط ویــژه ای را هنــگام تمدیــد 
قــرارداد بــرای کــی روش بگذارنــد و 
طــی آن تاکیــد کنند هیــچ تضمینی 
جهــت اینکه تیم ملــی بتواند مانند 
دوره اول ســرمربیگری کــی روش 
یــا شــهریور مــاه امســال، اردوی 
تدارکاتــی در اروپــا داشــته باشــد 
وجــود نخواهــد داشــت و شــاید 
فدراســیون به دلایلی ترجیح بدهد 
تیــم ملــی در اروپــا اردو نزنــد. البتــه 
ماجــرا هنــوز قطعــی نیســت و همه 

چیــز در حــد حــرف اســت.

 zخبر

محمود فکری:

صعود حق سایپا است

ســایپا دیروز یک بر صفر شــهرداری همدان را شکســت داد تا با ۲۸ امتیاز 
در رده دوم جــدول لیــگ یــک قــرار بگیــرد. محمــود فکــری بعــد از ایــن برد 
گفــت: »جایــگاه مــا دهــم جــدول نبود و فکــر می کنم بــه بچه هــا برخورده. 
بــازی بــه بــازی خودمان را بالا کشــیدیم. ایرادات مان را برطــرف کردیم ولی 
بایــد تــاش بیشــتری صــورت بگیــرد. صعــود حقمــان اســت ولــی بــه ایــن 

راحتــی اتفــاق نمی افتد.«

قربان بردیف

تماشاگر بازی تراکتور

قربــان بردیــف دیــروز در ورزشــگاه بنیان دیــزل حاضر بود و بــازی تراکتور 
مقابــل مــس کرمــان را از جایــگاه ویــژه تماشــا کــرد. بردیــف در حالــی بــه 
تبریــز آمــده بــود کــه در تعطیــات لیــگ از تراکتــور جــدا شــد و به ســوچی 
پیوســت. او بــه دعــوت زنــوزی، مالــک تراکتــور بــه تبریــز رفتــه بــود تــا بــا 
اعضــای تیــم خداحافظــی کنــد. مربــی ترکمــن بــا وجــود جدایــی رابطــه 

خوبــی بــا زنــوزی دارد.

مجتبی حسینی

شناخت کامل از گل محمدی

مجتبی حســینی، ســرمربی پیکان که تیمش هفته گذشــته باخت بدی به 
تراکتــور داشــت، دیروز موفق شــد پرســپولیس را متوقف کنــد و یک امتیاز 
مهــم بــه دســت آورد. او با شــناخت کامــل از یحیی گل محمدی، دوســت و 
همــکار ســابقش پیــکان را با ترکیب مناســبی به زمین فرســتاده بود. دفاع 
ســه نفره پیکان به خوبی حمات پرســپولیس را کنترل کرد و فرصت های 

محدودی به صدرنشــین داد.

اضافه شدن 
کمک داوران ویدیویی 
می تواند بخش زیادی 

از حاشیه های لیگ را 
کمتر کند. تقریباً بعد 

از تمام بازی های لیگ 
تصمیمات داوران 

با اعتراضات زیادی 
روبه رو می شود. 

کیفیت داوری 
مسابقات لیگ خیلی 

بالا نبوده و اشتباهات 
آنها قابل انکار نیست، 
ولی اعتراضات مربیان 

و باشگاه ها گاهی 
دلیلی جز بهانه جویی 

و فرار از مسئولیت 
نتایج ندارد

ابراهیــم شــکوری، قائم مقــام باشــگاه 
پیــکان پــس از تســاوی بــدون گل 
بــل پرســپولیس گفــت: »بــازی  مقا
مقابــل پرســپولیس صدرنشــین در 
ســت.  ا ســخت  دی  زا آ ه  رزشــگا و
بازیکنان ما بســیار جوان هســتند و اگر 
بودجه هــای تیم هــای دیگــر و پیــکان 
را بــا هــم مقایســه کنیــم، مشــخص 
می شــود کــه تیــم مــا امــروز خیلــی 
خــوب بــازی کــرد و در مقاطعــی هــم 
می توانســتیم برنــده باشــیم. بازیکنان 
جــوان مــا بایــد یــاد بگیرنــد کــه جلــوی 
پرسپولیس و استقلال و تیم های بزرگ 
موقعیت های آنچنانی نخواهند داشت 
و بایــد از تک موقعیت هــا اســتفاده 

» کننــد.
شــکوری ادامــه داد: »هفتــه بعــد بــا 
ســپاهان بــازی داریــم و بایــد از ایــن 
بازی هــا درس بگیریــم، بازیکنــان مــا 
خــوب بــازی کردنــد امــا می توانســتند 
جلــوی تیــم بزرگــی مثــل پرســپولیس 
برنــده باشــند. هــواداران دیدنــد کــه 
تیــم مــا خوب بــازی کرد و دفاعــی نبود. 
جوانــان مــا می تواننــد آینــده فوتبــال را 
تأمیــن کنند. سیاســت باشــگاه پیکان 
ایــن اســت کــه بازیکنــان خوبــی را در 
ســال های آینــده بــه تیــم ملــی معرفــی 
کنــد. ایــن رونــد را ادامــه می دهیــم و 
ســعی می کنیــم از موقعیت هــا بهترین 

اســتفاده را داشــته باشــیم.«

او در واکنــش بــه موقعیــت پیــکان در 
جــدول گفــت: »فکــر می کنــم شــرایط 
مــا خیلــی در جــدول مناســب نیســت، 
امــا بــا بــازی که انجــام می دهیــم از نظر 
فنــی نگران نیســتیم. هفتــه پیش بازی 
بــا تراکتــور را اگــر دیــده باشــید، 7، 8 
موقعیــت خوب داشــتیم و در این بازی 

هــم ۳، 4 موقعیــت خــوب.«
 شــکوری درباره ورود تکنولوژی VAR به 
لیگ برتر گفت: »باشــگاهی مثل پیکان 
از ایــن موضــوع اســتقبال می کنــد و در 
جلســه  دیروز هم همه باشگاه ها موافق 
بودنــد کــه ایــن اتفــاق بیفتــد. اگــر همــه 
باشــگاه ها این کار را انجام دهند، پیکان 
هــم مثــل بقیه باشــگاه ها انجــام خواهد 

داد. باید ابتدا استادیوم مان را مشخص 
کنیم. این یک پروســه بلندمدت اســت 
و اینکــه فکــر کنیــم از ۳، 4 هفتــه آینــده 
ایــن اتفــاق می افتــد، نیســت. فکــر 
می کنــم بعضــی از ورزشــگاه های مــا 
در بهتریــن حالــت اوایــل فصــل بعــد 
از ایــن تجهیــزات بتواننــد اســتفاده 
کننــد و یک پروســه زمان بر اســت 
و داوران بایــد آمــوزش ببیننــد و 
تجهیزات هم آماده شــود. ما از 
بحث تماشاگر و حمایت های 
بهره منــد  د  یــا ز نی  ســتا ا
نیســتیم و از ایــن موضــوع 
اســتقبال می کنیم تــا عدالت 

بیشــتر رعایــت شــود.«

 

بعــد از جنجــال فراوانــی کــه اشــتباهات 
داوران در لیــگ برتــر داشــته بــه نظــر 
می رسد که تکنولوژی کمک داور ویدیویی 
سرانجام به فوتبال ایران می رسد. مهدی 
تاج، رئیس فدراســیون فوتبال دیروز خبر 
داد که فاز اول تجهیز ورزشــگاه های لیگ 
برتــر بــرای سیســتم VAR شــروع فصــل 
آینــده خواهــد بــود و فعــلاً 8 باشــگاه برای 

آن ابــراز آمادگــی کرده انــد.
تاج چندی قبل در مصاحبه تلویزیونی اش 
گفتــه بــود کــه تعــداد شــرکت های مــورد 
 VAR تأییــد فیفــا بــرای ارائــه خدمــات
محدود اســت و فدراســیون با یکی از آنها 
بــرای همــکاری بــه توافــق رســیده اســت. 
البتــه راه انــدازی ایــن تکنولــوژی نیــاز بــه 
زمان دارد و بعید است که به لیگ بیست 

و دوم برســد.
دیــروز تــاج، منصــور قنبــرزاده، دبیــرکل 

فدراســیون و محمدرضــا کشــوری فرد، 
سرپرست سازمان لیگ همراه با تعدادی 
از مدیــران فدراســیون فوتبــال و ســازمان 
لیــگ، دربــاره فــاز اول اجرایــی تجهیــز 
ورزشــگاه ها بــه سیســتم VAR در مرکــز 
ملــی فوتبــال ایــران نشســتی بــا مدیــران 
عامــل باشــگاه های لیــگ برتــری برگــزار 

کردنــد.
تــاج در ابتــدای نشســت دربــاره ضــرورت 
راه انــدازی کمــک داور ویدیویــی صحبــت 
کرد و گفت: »برخی دوستان در این مدت 
گفته اند ســه ســال اســت که روی پرونده 
VAR کار می کنیم که این خودش نکته ای 
منفــی اســت. این تکنولــوژی بایــد هرچه 
زودتــر وارد فوتبــال ایــران شــود. شــرکت 
مــورد نظر دربــاره راه اندازی این سیســتم 

در فوتبــال ایران انتخاب شــده اســت.«
رئیــس فدراســیون فوتبــال اضافــه کــرد: 
»هزینــه راه انــدازی کمــک داور ویدیویــی 
یــد  زیــاد نیســت. خــود باشــگاه ها با
بــا ایــن شــرکت قــرارداد امضــا کننــد و 

خودشان راه اندازی آن را بر عهده بگیرند. 
باشــگاه های اســتقلال، پرســپولیس، 
ســپاهان، مس کرمان، گل گهر سیرجان، 
ذوب آهــن اصفهــان، صنعت نفــت آبادان 
و تراکتــور تبریــز توانایــی راه انــدازی ایــن 

تکنولــوژی را در فــاز اول دارنــد.«
 VAR حضــور 8 تیــم در فاز اول راه انــدازی
بــه معنــی ایــن اســت کــه تنهــا نیمــی از 
ورزشــگاه های لیــگ بــه ایــن تکنولــوژی 
مجهــز خواهنــد شــد، ولی نمی تــوان لیگ 
برتــر را بــا دو اســتاندارد متفــاوت برگــزار 
کــرد. تــاج بــه همین خاطــر تأکید کــرد که 
مســابقات تنهــا در ورزشــگاه هایی برگــزار 
خواهــد شــد کــه مجهــز بــه ایــن سیســتم 
باشــند. ایــن شــرایط بــه زیــان تیم هایــی 
خواهــد بــود کــه ایــن تکنولــوژی را ندارند، 
مثــلاً تیم هــای فــولاد، نســاجی و ملــوان 
مجبورند بازی های خانگی را در شــهرهای 
دیگــر برگــزار کننــد. بــرای جلوگیــری از 
ایــن دوگانگــی بهتــر اســت کــه ســازمان 
لیــگ تمــام باشــگاه ها را بــرای نصــب این 

تجهیــزات تحت فشــار بگــذارد و بــا توجه 
بــه ادعــای تاج کــه هزینه آن زیاد نیســت، 
فشــار زیــادی بــه آنهــا وارد نخواهــد کــرد.

اضافــه شــدن کمــک داوران ویدیویــی 
می توانــد بخــش زیــادی از حاشــیه های 
لیــگ را کمتــر کنــد. تقریبــاً بعــد از تمــام 
بازی هــای لیــگ تصمیمــات داوران بــا 
اعتراضات زیادی روبه رو می شود. کیفیت 
داوری مســابقات لیــگ خیلی بــالا نبوده و 
اشــتباهات آنهــا قابــل انــکار نیســت، ولی 
اعتراضــات مربیــان و باشــگاه ها گاهــی 
دلیلی جز بهانه جویی و فرار از مســئولیت 

نتایــج نــدارد.
تجربــه مســابقات بین المللــی از جملــه 
جــام جهانی قطر نشــان می دهد که حتی 
VAR هم نمی تواند اشتباهات داوران را به 
صفر برســاند، ولی حداقل در صحنه های 
حساســی مثل پنالتی یا آفســاید می تواند 
گره گشــا باشــد و تصمیمــات داوران 

منصفانه تــر شــود.
بــا همــه اینهــا اضافــه شــدن VAR تحــول 

بزرگی برای لیگ برتر ایران خواهد بود که 
در زمینــه ســخت افزاری از رقبای آســیایی 
فاصله زیادی گرفته و باید برای جبران این 

اختلاف تلاش مضاعفی داشــته باشــد.
ایــن تکنولــوژی بــرای میزبانــی مســابقات 
ملــی و باشــگاهی هــم امتیــاز مؤثــری 
محســوب می شــود. کنفدراسیون فوتبال 
آســیا بــرای مرحلــه مقدماتی جــام جهانی 
۲۰۲۲ خواهــان اســتقرار دوربین هــای 

کمــک داوران ویدیویــی شــده بــود.
اضافــه شــدن VAR بــرای داوران ایرانــی 
هم اتفاق مثبتی اســت. آنها در مسابقات 
قــاره ای و بین المللی باید با این تکنولوژی 
کار کننــد و بــا ادامــه شــرایط فعلی ممکن 
بود فرصت های مهمی را از دست بدهند. 
البتــه تمام این اتفاقات مثبت به شــرطی 
اســت که وعده فدراســیون محقق شــود. 
فدراســیون های قبلــی هــم تلاش هایــی 
بــرای اضافــه کــردن VAR بــه لیــگ برتــر 

داشــتند کــه بی نتیجــه ماند.

پیکان از VAR استقبال می کند

شکوری: می توانستیم پرسپولیس را شکست دهیم
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 zگزارش

وعده جدید تاج: 8 باشگاه تجهیزات VAR نصب می کنند

کمک داور ویدیویی برای نصف لیگ

در انتظار پاداش هایی در حد جام جهانی

AFC فرصت قهرمانی ایران در سیستم جدید
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